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S tále častěji se lidé z měst obracejí k venkovu jako k východisku ze světa přesyceného 
technikou. Stěhují se do vesnic anebo tam tráví alespoň volný čas. Venkov však není 

jiný svět, není odtržený od našich životů. Bez udržování jeho základních forem – tradic, 
historie a vzdělávání, nám zmizí. Je proto důležité, aby o hodnoty venkova někdo pečoval.

O becní samosprávy často nedisponují v tomto ohledu dostatkem odborných, duševních, 
časových, ale ani lidských kapacit. Zvláště to platí o vesnicích, které statut obce vůbec  

nemají. Nelze to vždy označovat za chybu ani beznaděj. Vzniká tím totiž nezaplněný 
prostor pro občanskou společnost. Pro spolky a jejich veřejnou činnost.

V enkovské spolky se často potýkají s problémy. Některé neumějí řešit nedostatek financí, lids-
kých zdrojů, komunikaci s veřejnou správou a samosprávami. Nevědí, jak vypisovat granty a do-

tační tituly nebo jak řešit své vlastní projekty, které mnohdy ani nepotřebují velké finanční zázemí. 
Těžko navazují kontakty s občany a širší odbornou i laickou veřejností. Pokud se nepodaří takovým 
spolkům překlenout počáteční nezdary, ustrnou v nečinnosti, v horším případě zcela zaniknou.

Ř ešení tak vidíme ve sdílení. Fórum venkovských spolků má proto za cíl sdružit venkovské spolky, 
které působí buď přímo na vesnici anebo hájí zájmy venkova ve městech. Jejich zástupci by si 

měli vyměnit zkušenosti a předávat rady, jak čelit dílčím problémům. Vidět se, poznat a být v kon-
taktu. Součástí programu spolkového fóra 2024 bude představení činnosti vybraných spolků 
různého zaměření, proložené slovem hostů z řad odborníků a zástupců veřejného života.

HŮRKY
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sobota, 22. června 2024

F órum venkovských spolků by mělo mít dopad na zlepšení vnímání spolkové činnosti 
u veřejnosti, ale i mezi sebou. I z toho důvodu jej přislíbil osobně zaštítit první náměstek 

hejtmana Jihočeského kraje, Mgr. František Talíř, ale i Ministerstvo kultury České republiky. 
Protože venkov za to stojí. Venkov je zkrátka fenomén.

 Budeme se těšit na setkání s Vámi.
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členové výboru spolku
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